
Protokół Nr XIX/16
z XIX sesji Rady Miejskiej w Ścinawie 

w kadencji 2014-2018
z dnia 21 kwietnia 2016r. 

Obrady  sesji  Rady  Miejskiej  rozpoczęto  o  godz.  10:20  w  sali  konferencyjnej  Centrum  Turystyki
i Kultury w Ścinawie.

Na sesji obecnych było 14 radnych. 
 Na sesji w dni 21 kwietnia 2016r. nieobecna była Anna Podbucka.

Ponadto  w  sesji  uczestniczyli  Burmistrz  Ścinawy  Pan  Krystian  Kosztyła,
oraz  pracownicy  urzędu  i  zaproszeni  goście  (lista  obecności  stanowi  załącznik  nr  1  do  niniejszego
protokołu).

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie radnych i gości.

Ad. 2. Stwierdzenie quorum.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej-Pan  Marek  Szopa  dokonał  otwarcia  XIX  sesji  Rady  Miejskiej
w Ścinawie. Następnie stwierdził, że zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności w sesji Rady na
14 członków Rady uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska w Ścinawie
może  podejmować  prawomocne  uchwały  (lista  obecności  stanowi  załącznik  nr  2  do  niniejszego
protokołu). 

Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad XIX sesji Rady Miejskiej:
1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Ewentualne zmiany porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie:
1) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości.
2) w sprawie wyrażenia zgody na  odstąpienie od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty.
3) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości niezabudowanych.
4) w sprawie ustalenia wysokości opłaty prolongacyjnej.
5) w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane.
6) w sprawie rozpatrzenia i udzielenia odpowiedzi na skargę na czynności Burmistrza Ścinawy.
7) w sprawie odpowiedzi Rady Miejskiej w Ścinawie na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa.
5. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie Nr XVIII z dnia 22 marca 2016r.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski.
8. Zapytania sołtysów.
9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z prac w okresie międzysesyjnym.
10.Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym.
11.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.
12.Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

Ad. 3 Ewentualne zmiany porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są uwagi do porządku obrad. 

Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Ścinawa Pan  Dariusz  Stasiak  z  upoważnienia  Burmistrza  zgłosił  wniosek
o wprowadzenie do porządku obrad czterech projektów uchwał: 1) zmieniającą uchwałę Nr XVI/98/16
Rady  Miejskiej  w  Ścinawie  z  dnia  28.01.2016  r.  w sprawie  zamiaru  utworzenia  Zespołu  Placówek
Oświatowych w Ścinawie; 2)  w sprawie Zespołu Placówek Oświatowych w Ścinawie; 3) w sprawie
wyrażenia  zgody  na  przyjęcie  od  Powiatu  Lubińskiego  prowadzenia  zadań  publicznych  z  zakresu
zarządzania drogami powiatowymi na terenie miasta i gminy Ścinawa; 4) w sprawie zmian w budżecie
Miasta i Gminy Ścinawa na 2016 rok uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej w Ścinawie Nr XV/83/15
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z dnia 21 grudnia 2015 roku. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu  
( 14 głosami „za” ,„przeciw”-0„wstrzymało się-0”) wyraziła zgodę na wprowadzenie do
porządku obrad zgłoszonych projektów uchwał.

Następnie Przewodniczący przedstawił nowy porządek obrad XIX sesji Rady Miejskiej:
1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Ewentualne zmiany porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie:
1) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości;
2) w sprawie wyrażenia zgody na  odstąpienie od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty;
3) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości niezabudowanych.
4) w sprawie ustalenia wysokości opłaty prolongacyjnej;
5) w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane;
6) w sprawie rozpatrzenia i udzielenia odpowiedzi na skargę na czynności Burmistrza Ścinawy;
7) w sprawie odpowiedzi Rady Miejskiej w Ścinawie na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa.
8)  zmieniająca  uchwałę  Nr  XVI/98/16  Rady  Miejskiej  w Ścinawie  z  dnia  28.01.2016  r.  w sprawie
zamiaru utworzenia Zespołu Placówek Oświatowych w Ścinawie; 
9) w sprawie utworzenia Zespołu Placówek Oświatowych w Ścinawie.
10)  w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie od Powiatu Lubińskiego prowadzenia zadań publicznych
z zakresu zarządzania drogami powiatowymi na terenie miasta i gminy Ścinawa;
11) w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na 2016 rok uchwalonego uchwałą Rady
Miejskiej w Ścinawie Nr XV/83/15 z dnia 21 grudnia 2016 roku;
5. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie Nr XVIII z dnia 22 marca 2016r.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski.
8. Zapytania sołtysów.
9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z prac w okresie międzysesyjnym.
10.Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym.
11.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.
12.Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

Ad. 4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

Ad.4.1.  
w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości.

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomości Wiesława Kalinowska przedstawiła projekt uchwały.

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały.

P. Kowalski:
Jeżeli umowa jest na czas nieoznaczony jak można ją wypowiedzieć ?

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomości Wiesława Kalinowska:
Jeżeli w umowie na czas oznaczony szczegółowo zawrze się warunki rozwiązania umowy to również
można ją rozwiązać przed upływem terminu.

P. Kowalski:
I szczegółowo jest to zawarte ?
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Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomości Wiesława Kalinowska:
Tak jest szczegółowo zawarte. Decyzja należy do Rady czy na czas nieoznaczony zgodnie z wnioskiem
czy też na inny okres. 
Umowę na  czas  nieoznaczony  łatwiej  jest  wypowiadać  a  umowę na  czas  oznaczony  trudniej  jest
rozwiązać trzeba wpisać przesłanki rozwiązania umowy i zawsze można zwrócić się do sądu. Sąd może
też stwierdzić, że nie nastąpiło rozwiązanie umowy.

Dyskusję zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13 głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się”-1) podjęła uchwałę w sprawie  wyrażenia
zgody na wydzierżawienie nieruchomości.

Ad.4.2.
w sprawie wyrażenia zgody na  odstąpienie od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty.

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomości Wiesława Kalinowska przedstawiła projekt uchwały.

Komisja Finansów, Budżetu i  Strategii  Gospodarczej nie wydała opinii  pięć osób wstrzymało się od
głosu.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały. 

M. Żogalska:
Składam wniosek formalny o przesunięcie projektu uchwały do prac w komisji.

Dyskusję zamknięto

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-0)  przekazała  projekt  uchwały  do
dalszych prac w komisji.

Ad.4.3. 
w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości niezabudowanych.

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomości Wiesława Kalinowska przedstawiła projekt uchwały.

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14 głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia
zgody na wydzierżawienie nieruchomości niezabudowanych.

Ad.4.4.  
w sprawie ustalenia wysokości opłaty prolongacyjnej.

Skarbnik Miasta i Gminy w Ścinawie Marzena Dawedowska przedstawiła projekt uchwały.

Komisja Komisja Finansów, Budżetu i  Strategii  Gospodarczej pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy
projekt uchwały.
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się” -0) podjęła uchwałę w sprawie ustalenia
wysokości opłaty prolongacyjnej.

Ad.4.5. 
w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane.

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomości Wiesława Kalinowska przedstawiła projekt uchwały.

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Komisja Komisja Finansów, Budżetu i  Strategii  Gospodarczej pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy
projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się” -0)  podjęła uchwałę w sprawie udzielenia
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane.

Ad.4.6.  
w sprawie rozpatrzenia i udzielenia odpowiedzi na skargę na czynności Burmistrza Ścinawy.

Zastępca  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  Edward  Sitarski  zgłosił  autopoprawkę  do  projektu
uchwały.

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomości Wiesława Kalinowska przedstawiła projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(10  głosami  „za”,  „przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-4)  podjęła  uchwałę  w  sprawie
rozpatrzenia i udzielenia odpowiedzi na skargę na czynności Burmistrza Ścinawy.

Ad.4.7. 
w sprawie odpowiedzi Rady Miejskiej w Ścinawie na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa.

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomości Wiesława Kalinowska przedstawiła projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Szopa:
Chciałbym dodać, ponieważ sprawa dotyczy również mojej osoby, iż pismo wzywające do usunięcia
naruszenia prawa było w Biurze Rady do wglądu i każdy Radny mógł się z nim zapoznać. Jest również
zarzut, że ja i  Pan Burmistrz chcieliśmy zataić pismo, które wpłynęło jest to nie prawdą są dyżury
Radnych i każdy ma wgląd i prawo zapoznania się z korespondencją. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
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zamknięto. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(10 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-4) podjęła uchwałę w sprawie odpowiedzi
Rady Miejskiej w Ścinawie na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa.

Ad.4.8.
zmieniająca uchwałę Nr XVI/98/16 Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 28.01.2016 r. w sprawie zamiaru
utworzenia Zespołu Placówek Oświatowych w Ścinawie. 
Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały.

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy
projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(11  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”  -3)  podjęła  zmieniającą  uchwałę  Nr
XVI/98/16 Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 28.01.2016 r. w sprawie zamiaru utworzenia
Zespołu Placówek Oświatowych w Ścinawie. 

Ad.4.9.
w sprawie utworzenia Zespołu Placówek Oświatowych w Ścinawie.

Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały.

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy
projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały. 

I. Chrystyna:
Najbardziej martwi mnie iż nie uzyskamy miejsc pracy a wręcz odwrotnie, kilka osób będzie musiało
odejść z tego co zrozumiałam.

Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak:
Uchwała ta ratuje wiele miejsc pracy, które zostałyby utracone w niekontrolowanym procesie zmian,
wynikałyby z wprowadzonych zmian. Ponieważ przez wiele lat nie podejmowano żadnych działań, które
umożliwiałby racjonalne gospodarowanie zasobami w gminnej  oświacie.  Krótko rzecz  ujmując rosły
koszty i na przestrzeni kilku lat czyli od 2007 do 2011 roku urosły o 2 miliony złotych. Podczas gdy nie
podejmowano żadnych działań, które redukowałyby inne koszty lub przynosiłyby dodatkowe zyski. Na
chwilę obecną gmina dopłaca rocznie 5 000 000 milionów złotych do gminnej oświaty. Proces ten ma
na celu uchronić jak najwięcej etatów nauczycielskich, obsługi i administracji szkół. Nie dążymy do tego
aby ciąć etaty, lecz te zmiany tak czy inaczej mimo tego, że nie będą to zasadnicze oszczędności na
kadrach powodują ograniczenie kosztów działalności tych placówek.

M. Żogalska:
W skład tego Zespołu wchodzą szkoły i placówki, które mają swoje imiona, jak to będzie rozwiązane.  
 
Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak:
Wszystko pozostaje bez zmian w tej kwestii. 

Dyskusję zamknięto. 
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Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(12  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”  -2)  podjęła  uchwałę  w  sprawie
utworzenia Zespołu Placówek Oświatowych w Ścinawie.

Ad. 4.10.
w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie od Powiatu Lubińskiego prowadzenia zadań publicznych z
zakresu zarządzania drogami powiatowymi na terenie miasta i gminy Ścinawa.

Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Propozycja przejęcia dróg powiatowych nie była kierowana tylko do naszego samorządu ale również
Pan Starosta Adam Myrda skierował taką propozycję do gminy wiejskiej Lubin oraz do gminy Rudna.
Rozmawialiśmy wspólnie z  Wójtem Gminy Rudna i  Wójtem Gminy Wiejskiej  Lubin,  odbyliśmy kilka
spotkań w tej kwestii i doszliśmy do porozumienia jeżeli chodzi o kwotę. Działania te podejmujemy
chociażby po to żeby szybciej  reagować na potrzeby zgłaszane przez mieszkańców dotyczące dróg
powiatowych. Do tej pory wszyscy odsyłani byli do zarządcy dróg czyli do Powiatu Lubińskiego. Teraz
po ustaleniu odpowiedniej stawki za kilometr będziemy przejmować te drogi i wszystko zawarte będzie
w porozumieniu, które podpiszą obie strony. Samorządy o których wspomniałem również wyrażają taką
zgodę i  tylko  wtedy ma to  sens,  ponieważ Zarząd Powiatu dysponuje  strukturą,  która  realizowała
utrzymanie  dróg czyli  kadra-sprzęt.  W tej  chwili   jeżeli  któryś  z  samorządów nie  zgodziłby  się  to
przekazanie nie byłoby możliwe. My w porozumieniu z Zarządem Powiatu ustaliliśmy że część sprzętu,
którą  dysponowała  komórka  utrzymująca  drogi  powiatowe będzie  przekazany do ZGK w Ścinawie.
Między innymi będzie to samochód i rębak do krzaków. Jesteśmy przekonani, że będziemy szybciej
reagować niż Powiat na nasze potrzeby, ponieważ będziemy skupiać się na naszym terenie i sprawy
związane  z  bieżącym  utrzymaniem  dróg  czyli  łataniem  dziur,  koszeniem  rowów,  modernizacją
przepustów,  a  także  w  okresie  zimowym  odśnieżaniem  dróg  powiatowych,  będziemy  skuteczniej
i szybciej realizować te potrzeby stąd też ta uchwała.
Wiemy, że taką uchwałę podjęła Gmina Wiejska Lubin i my również musimy taką uchwałę podjąć. Musi
być zgoda Rady żeby samorząd mógł zawrzeć umowę i od 1 maja będziemy już zarządcą.

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały.

I. Chrystyna:
Czy przejęcie dróg powiatowych jest na określony czas, czy też na stałe ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Nie zamykamy się terminem, mamy ustalone tylko początek przejęcia czyli 1 maja 2016r. i od tego dnia
zaczynamy zarządzać drogami powiatowymi. W porozumieniu również nie będzie określony termin ale
w każdej chwili można wypowiedzieć.

D. Pawłoszyńska:
Czy Gmina Rudna podjęła już decyzję ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Wiem,  że  gmina  Lubin  na  pewno  ale  jak  domniemam,  iż  Wójt  który  deklarował  przejęcie  dróg
powiatowych  na  wspólnych  spotkaniach  w  których  również  uczestniczyłem,  mając  też  większość
w  Radzie  innej  decyzji  nie  podejmie  jak  tą  którą  deklarował  na  wspólnych  spotkaniach  szefów
samorządów powiatowych.

D. Pawłoszyńska:
Jeżeli Gmina Rudna nie podejmie takiej uchwały to co wtedy ?
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Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Gmina Rudna często realizowała potrzeby mieszkańców mając środki w swoim budżecie Wójt reagował
za Powiat utrzymując po części drogi powiatowe na swoim terenie, a to działanie uruchomi również
dodatkowe środki finansowe, które będzie mógł w szerszym kontekście wykorzystywać na swoje drogi
powiatowe  które  i  tak  sam  w  części  utrzymywał  więc  dla  gminy  Rudna  to  dobre  działanie  tak
deklarował Wójt na spotkaniu.

D. Pawłoszyńska:
Panie Dyrektorze Pan przejmuje część obowiązków czy ma Pan środki, i ludzi do tego żeby sprostać tym
obowiązkom ponieważ w takiej sytuacji powinno zwiększyć się kadrę i podstawą jest też odpowiedni
sprzęt w tym zakresie.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Zakład Gospodarki Komunalnej dysponuje również swoim sprzętem, a ten który zostanie przekazany
z zasobu powiatowego jest sprzętem którym nie dysponuje ZGK. A środki finansowe o których Pani
mówi  będą  płynęły  od  maja  na  podstawie  podpisanego  porozumienia,  zasilą  one  budżet  naszego
samorządu,  które  będą  przeznaczone  na  utrzymanie  dróg powiatowych  na  terenie  gminy  Ścinawa
w obrębie 53 km. Na pewno będzie konieczność zwiększenia zasobów kadrowych lub przesunięć już
istniejących  zatrudnień  ZGK.  Jest  to  na  pewno  wyzwanie  dla  Pana  Dyrektora  żeby  to  dobrze
zorganizować  i  żeby  działania  związane  z  bieżącym  utrzymaniem  realizowane  były  sprawnie.
Wiecie  Państwo,  iż  Powiat  Lubiński  z  opóźnieniem reagował  na  wszelkie  prośby  Radnych  i  mojej
również  związane  z  utrzymaniem  i  tak  naprawdę  dwa  razy  do  roku  były  koszone  rowy  i  też  w
niepełnym zakresie. Po okresie zimowym raz były łatane doraźnie drogi więc tak naprawdę było to
realizowane  w  minimalnym  zakresie.  Mamy  nadzieję  iż  standard  utrzymania  tych  dróg  będzie
podwyższony.

D. Pawłoszyńska:
Gwarantuje Pan, że będzie to się odbywać sprawniej 

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Liczę na to, że będzie odbywało się to sprawniej niż dotychczas po to też takie działania.

W. Jagiełło:
Wzmocnienia  kadrowe  ZGK  są  nieuniknione,  ponieważ  tyle  ludzi  co  jest  obecnie  nie  podoła
dodatkowym obowiązkom. 

Sekretarz Ścinawy Pan Dariusz Stasiak:
Na te działania będą środki finansowe w wysokości pół miliona złotych. Krótko rzecz ujmując Dyrektor
będzie dysponował środkami na to, aby wprowadzić zmiany kadrowe, organizacyjne i również jeżeli
chodzi o wyposażenie.

D. Pawłoszyńska:
Czy Pan uważa, że ta kwota wystarczy na zmiany o których mowa. Na komisjach wspomniane było
o remontach przepustów i większość kwoty może pochłonąć jakby jeden cel np.: remonty przepustów
a gdzie utrzymanie dróg ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Wiemy, że często prośby mieszkańców np.: związane z modernizacją przepustów były nie realizowane
i odkładane. My będziemy musieli realizować to szybciej wiadomo, że tych zaniedbań nazbierało się
dużo ale postaramy się systematycznie realizować potrzeby np.: związane z przepustami tak żeby nie
było problemów w następnych latach z tymi zaniedbaniami.

Sekretarz Ścinawy Pan Dariusz Stasiak:
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Infrastruktury powiatowej będzie więcej i  musimy podzielić się obowiązkami z mieszkańcami. Jeżeli
wybudujemy chodniki musimy określić kto będzie odpowiedzialny za utrzymanie porządku i czystości na
chodnikach, zgodnie z obowiązującym prawem będą odpowiedzialni właściciele posesji  przy których
znajduje się chodnik. Proszę zauważyć, iż na drogach wojewódzkich dzieje się sporo w porównaniu do
lat poprzednich są modernizacje i przebudowy. Są również przyznane pieniądze na budowę chodników.
Na chwilę obecną wstrzymujemy przygotowanie i realizację tych inwestycji w oczekiwaniu na decyzję
dotyczącą kanalizacji.
Odpowiadając na Pani  pytanie wydaje mi  się  że pół  miliona są to środki  umożliwiające konkretne
działania jak np.: czyszczenie rowów i przepustów ponieważ nie było robione to przez kilkanaście lat.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa:
Myślę, że dbanie o drogi gminne i powiatowe będzie lepsze. W związku z tym, iż dojeżdżam codziennie
do pracy autobusem mogę powiedzieć, że zdarzało się iż jedna droga była odśnieżona a druga nie w tej
chwili gmina będzie wykonywać to zadanie w całości.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Na  pewno  synchronizuje  to  pewne  działania  i  pozwoli  nam  przekierować  środki  w  odpowiednich
kwotach np.: ulica Jagiełły która była nie za często sprzątana i na pewno teraz stan ten poprawi się
ponieważ zamierzamy częściej sprzątać niż Powiat.

J. Szebeszowicz:
Należy zwiększyć zatrudnienie w ZGK ponieważ na dzień dzisiejszy nie wyobrażam sobie wykonywania
tych prac. 

Dyrektor ZGK Pan Hołtra:
Od 4 maja ma być czworo ludzi  dodatkowo, jeżeli  wciąż będzie za mało to ponownie zwiększymy
zatrudnienie.

M. Żogalska:
Pan mówi o pracach interwencyjnych tak ?

Dyrektor ZGK Pan  Marek Hołtra:
Tak i Urząd Pracy chętnie dopłaci i przedłuży umowę jeżeli będzie taka potrzeba.

M. Żogalska:
Ja  myślę  Panie  Dyrektorze,  że  nie  możemy opierać  się  tylko  na  pracach  interwencyjnych  musimy
pomyśleć  o  tym  żeby  ta  kadra  jednak  była  młodsza  ponieważ  Pan  doskonale  wie  jaką  obecnie
dysponuje. Musi Pan szkolić i przyuczać do zawodu bo jeżeli mamy plany dalekobieżne to nie możemy
się opierać na pracach interwencyjnych wiadomo, że każdemu zależy na tym aby mieć stałą pracę.
Proszę wziąć pod uwagę, że może warto zainwestować w kliku pracowników którzy są chętni do pracy.

Dyrektor ZGK Pan  Marek Hołtra:
Na pracach interwencyjnych możemy sprawdzić danego pracownika.

M. Żogalska:
Plany są ogromne i musi Pan wybiegać w przyszłość, ponieważ jest coraz więcej pracy i obowiązków
i dlatego musimy stworzyć kadrę pewną i sprawną. Nie możemy opierać się na ludziach którzy muszą
iść do pracy ponieważ Urząd ich wysłał, chyba lepiej pracować z ludźmi którzy chcą i wiedzą, że mają
stałe zatrudnienie.

E. Sitarski:
Przejmujemy 53 km dróg to jest ponad 100 km wycinania krzewów. Wycinka odbywa się w okresie od
listopada do marca a pracownicy interwencyjni są z reguły w lecie, nam są potrzebni pracownicy w
odpowiednim czasie aby można było wykonywać te prace systematycznie.
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Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Musimy ocenić na ile wystarczą środki. Nie wymagajmy od razu takiego stanu drogi jak np.: na trasie
Lubin-Ścinawa.

M. Żogalska:
Ale dążymy do tego Panie Burmistrzu tak ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Tak oczywiście, ale nie będzie tego od razu.

E. Sitarski:
Pierwsze  co  zostanie  zauważone  przez  mieszkańców  to  na  pewno  wycięte  krzewy.  Jeszcze  jedno
w sprawie dzielenia się kosztami, przepusty na polach czy przy posesjach należą do właścicieli posesji o
które powinni dbać ponieważ tak naprawdę to oni pozasypywali te przepusty i niech oni również je
czyszczą np.: przy polach.

Sekretarz Ścinawy Pan Dariusz Stasiak:
Podejmijmy więc tą uchwałę i wtedy ustalimy zasady.

I. Chrystyna:
Chciałby  nadmienić  iż  skupiając  się  na  drogach  powiatowych  nie  zapomnijmy  o  naszych  drogach
gminnych ponieważ też są zakrzaczone i trzeba je kompleksowo porządkować.

Dyskusję zamknięto. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się” -0) podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia
zgody  na  przyjęcie  od  Powiatu  Lubińskiego  prowadzenia  zadań  publicznych  z  zakresu
zarządzania drogami powiatowymi na terenie miasta i gminy Ścinawa.

Ad.4.11.
w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na 2016 rok uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej
w Ścinawie Nr XV/83/15 z dnia 21 grudnia 2016 roku.

Skarbnik Miasta i Gminy w Ścinawie Pani Marzena Dawedowska przedstawiła projekt uchwały.

Komisja Komisja Finansów, Budżetu i  Strategii  Gospodarczej pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy
projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się” -0) podjęła uchwałę w sprawie zmian w
budżecie Miasta i  Gminy Ścinawa na 2016 rok uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej w
Ścinawie Nr XV/83/15 z dnia 21 grudnia 2016 roku.

Ad.5.
Zatwierdzenie protokołu nr XVIII z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 22 marca 2016r.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. Brak pytań. Dyskusję zamknięto. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  14  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-0)  przyjęła  protokół  Nr  XVIII  z  dnia
22 marca 2016 r.
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Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych. 

M. Mostowski:
1)  Prośba  o  zamontowanie  barierek  na  mostku  przy  drodze  z  Krzyżowej  do  drogi  wojewódzkiej
Ścinawa-Prochowice,  ponieważ  mimo  wcześniejszych  próźb  nadal  nie  zostały  zamontowane.
(odpowiedź na piśmie)
2) Proszę o interwencję w sprawie dzikich wysypisk w Dłużycach i między Dziewinem a Zaborowem.
(odpowiedź na piśmie)

I. Chrystyna:
1) W Tymowej odbyło się spotkanie odnośnie rewitalizacji i odnowy wsi, w związku z tym chciałabym
zapytać o świetlicę w Tymowej, ponieważ mieszkańcy twierdzą, iż gmina chce sprzedać świetlice i nie
pozwala na postawienie wiaty z funduszu.
2) Gdzie będzie przeniesiony plac zabaw ? Czy zostało wystosowane pismo w związku z wiatą?

Ad.1.
Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Jeżeli chodzi o konsultacje na poprzednich sesjach przyjmowaliście Państwo plan odnowy w sołectwach
Dąbrowa Środkowa i Dąbrowa Dolna, a w tej chwili tworzone są w kolejnych miejscowościach. Plany
odnowy miejscowości to dokumenty, które potrzebne są do ubiegania się o środki zewnętrzne i również
mówią o tym co mieszkańcy chcieliby zmienić w danej miejscowości.
Jeżeli  chodzi o świetlicę to nie podejmowaliśmy żadnych działań ani rozmów w kierunku sprzedaży
świetlicy wiejskiej w Tymowej. W sprawie blokady na postawienie wiaty przy świetlicy, chcemy jasno
powiedzieć, że blokada ta nie wychodzi jakby od nas tylko wynika to z tego, iż postawienie takiej wiaty
trzeba  zgłosić  do  Starostwa  Powiatowego  i  wtedy  uzgadnia  się  lokalizację  pokazując  plan
zagospodarowania  terenu.  Jak  wiecie  Państwo  my  prowadzimy  działania  projektowe  związane
z  dokumentacją  projektową  modernizacji  wszystkich  świetlic  i  również  zajmujemy  się  świetlicą
w Tymowej.  Pani  projektant,  która  zajmuje  się  również  zagospodarowaniem terenu  przy  świetlicy
stwierdziła, że budowana wiata, trochę też samowolnie przez sołectwo będzie na drodze dojazdowej
i  na  placu  manewrowym  do  Remizy  Strażackiej,  która  jest  za  świetlicą.  Lokalizacja  ta  nie  była
skonsultowana w Starostwie i dlatego pojawił się problem, a to że my blokujemy ponieważ jesteśmy
przeciwni działaniom sołectwa to po prostu nie prawda. Podobnie lokalizacja placu zabaw on też musi
być przeniesiony ponieważ również stoi na drodze dojazdowej do Remizy Strażackiej. Pani Sołtys nie
konsultuje z nami swoich działań a później samorząd ponosi winę. 
Ad.2.
Pani projektant, która zajmuje się zagospodarowaniem terenu wskaże miejsce gdzie będzie bezpiecznie
posadowiony plac zabaw, a to co zostało zrobione musi być rozebrane ponieważ musimy alokować go
maksymalnie w róg po lewej stronie gdyż obecnie znajduje się na placu manewrowym Straży Pożarnej
co jest nie zgodne z przepisami. Teraz czekamy na rozstrzygnięcie  wniosku jeżeli chodzi o place zabaw
na terenie wiejskim.

M. Żogalska:
1)  Wniosek  o  interwencję  w  sprawie  organizacji  ruchu  na  ulicy  Wiosennej  i  Placu  Zjednoczenia.
Mieszkańcy zgłaszają, że na ulicy Wiosennej przy boisku są stawiane samochody po obu stronach ulicy
co utrudnia przejazd mieszkańcom osiedla, ostatnio nawet karetka miała problem aby przejechać do
pacjenta  właśnie  z  ulicy  Wiosennej.  Proszę  o  działania  w  tej  sprawie,  może  byłaby  możliwość
postawienia zakazu parkowani.
2)  Wniosek o zamontowanie lustra przy  wyjeździe z  ulicy Wiosennej  w stronę Przyjaciół  Żołnierza
ponieważ z lewej strony nic nie widać a w szczególności gdy mieszkańcy parkują samochody wzdłuż
drogi, zdarza się również, że stoi samochód ciężarowy i wtedy w ogóle nie ma widoczności.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Wiemy już o problemie blokowania drogi  przez użytkowników boiska, wymaga to organizacji  ruchu
docelowego. Zajmujemy się systematycznie organizacją ruchu docelowego czyli tworzymy plany są one
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uzgadniane z wydziałem ruchu drogowego Komendy Powiatowej Policji i wszystkimi innymi służbami.
Tym problemem też się zajmiemy, rozmawialiśmy już z potencjalnym wykonawcą docelowego planu
organizacji ruchu na ulicy Wiosennej. Mamy częściowo skończoną i zatwierdzoną organizację ruchu przy
zbiegu ulicy Polnej i Placu Zjednoczenia i za chwilę będzie realizowana docelowa organizacja ruchu
przez postawienie znaków pionowych i poziomych oraz przejście dla pieszych na tym terenie zostanie to
uporządkowane. Później będziemy realizować plany organizacji ruchu docelowego w dalszej części, w
pierwszej  kolejności  ulica  Wiosenna  chodzi  o  zakaz  parkowania  wzdłuż  boiska,  żeby  droga  była
przejezdna. Cała procedura trwa.  

J. Szebeszowicz:
1) Wniosek o załatanie dziur na drodze powiatowej do Grzybowa.
2) Proszę o interwencję w sprawie stawu.

Ad.1. 
Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Łatanie dziur jest w ramach bieżącego utrzymania dróg, od 1 maja będziemy mogli reagować na tę
kwestię  za  Powiat.  A  jeżeli  chodzi  o  inwestycję  to  nie  mamy  w  budżecie  inwestycyjnym  planu
dotyczącego kompleksowej modernizacji tej drogi, ponieważ zajmujemy się drogą w Zaborowie. Nie
możemy realizować wszystkiego naraz kolejność musi być ustalona. Realizujemy z pieniędzy, które są
na inwestycje przekazane przez  Powiat a  jest  to kwota ponad milion złotych.  W tym roku jest  to
Zaborów i Parszowice.
Ad.2. 
Staw jest własnością Agencji Nieruchomości Rolnej, możemy tylko monitować i prosić. Zamierzam się
osobiście wybrać do Agencji w tej sprawie z dokumentacją fotograficzną może poskutkuje to jakimś
działaniem za strony Agencji.

Cz. Jastrzębski wyszedł godz. 11:45 powrót 11:50
W. Jagiełło wyszedł godz. 11:48 powrót 11:58
H. Kozak wyszedł godz. 11:50 powrót 11:55

Ad.7 Wolne wnioski. 
P. Kowalski:
W Turowie przy drodze krajowej nr 36 zjazd na Dębiec i Tymową przy dużych opadach deszczu jest
zalany chodnik i nie ma możliwości przejścia po chodniku.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Z dokumentacją zdjęciową możemy wystąpić z prośbą o interwencję.

A. Parzyńska:
W imieniu właścicieli zakładów usługowych i sklepów przy ulicy Szerokiej zgłaszam wniosek o likwidację
zakazu zatrzymywania się. Proszę o wskazanie konkretnego terminu przebudowy w/w ulicy.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
W  ramach  dokumentacji  rewitalizacyjnej  planujemy  zupełnie  inne  rozwiązanie  tego  układu
komunikacyjnego ale wszystko związane jest z przepisami prawa. Musi być możliwość bezpiecznego
wyjazdu ze skrzyżowania.  Jest  tam skupienie dwóch skrzyżowań, są tam również  pasy od których
trzeba zachować odpowiednie odległości. 

A. Parzyńska:
Można zrobić miejsca parkingowe przy budynku Nr 14.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Można  oczywiście  ale  w  tym temacie  mamy opór  mieszkańców tej  kamienicy,  ponieważ  nie  chcą
parkingu dla samochodów tylko teren zielony. Wiemy, że jest deficyt miejsc parkingowych i chcemy

                                                             11                                                                                          



przeprojektować te skrzyżowania tak aby powstały bezpieczne miejsca parkingowe.

I. Chrystyna:
Wniosek o oczyszczenie dróg gminnych z zakrzaczeń i  proszę również  o wykaz dróg gminnych na
terenie Tymowa. 

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Po okresie zimowym mamy bardzo dużo wniosków w tej kwestii. W pierwszej kolejności zajmiemy się
nawierzchnią dróg żeby doprowadzić je do takiego stanu aby można było przejechać. Jeżeli pojawią się
wolne środki ponieważ w chwili obecnej nie posiadamy takich na zajęcie się dróg gminnych, ale w
sytuacji gdzie faktycznie jest trudny przejazd będziemy interweniować.

Ad.8. Zapytania sołtysów.

A. Wojtowicz:
1)  Do  kogo  należy  sprzątanie  ulicy  Wiosennej  gdyż  od  ponad  10  lat  nie  jest  sprzątane,  sprawa
zgłaszana była do Urzędu, ZGK i nadal nie ma wiedzy na ten temat. Problem ten wiąże się również z
rozbitymi butelkami przez osoby, które przesiadują wieczorami na boisku.
2) Co w związku z dziurami na ulicy Wiosennej, które powstały w wyniku podłączeń do kanalizacji przez
osoby prywatne, które budowały domy.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Te osoby, które się podłączały my jako zarządca drogi będziemy wzywać ich do tego żeby stan drogi
przywrócili do pierwotnego do czego zresztą się zobowiązali.

G. Wietrzykowska: 
1) W sprawie zakrzaczeń we wsi Zaborów od drogi wojewódzkiej w stronę szkoły, proszę o interwencję.
2) Wniosek w sprawie drogi do Grzybowa, czy podczas ewentualnego remontu pobocza również będą
brane pod uwagę?
3) W sprawie stawu agencyjnego czy zostało już coś ustalone ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Na pewno będą realizowane ponieważ stan ten nie może istnieć ale to jest już inwestycja a nie bieżący
remont. Na tyle ile będzie to możliwe w ramach bieżącego utrzymania dróg to naprawimy nawierzchnię
tej drogi czyli łatanie nadlewane masy bitumicznej żeby zniwelować ten stan drogi. Może uda się to
zrobić jeszcze w tym roku z pieniędzy, które otrzymamy od Powiatu na utrzymanie dróg. Ale jeżeli
chodzi  o  docelową naprawę to jest już  kwestia  inwestycyjna a teraz bardzo dużo inwestujemy na
Zaborów i Parszowice.
Droga do Grzybowa jest drogą powiatową i możemy zareagować w ramach bieżącego utrzymania dróg
jeszcze w tym roku. Jeżeli chodzi o inwestycję to kwestia przyszłości.
Nawiązując  do  stawu,  który  jest  stawem agencyjnym, przy okazji  wizji  inwestycji  drogowej  razem
z  Kierownikiem  Inwestycji  widzieliśmy  ten  staw,  zrobiliśmy  zdjęcia  i  zamierzam  z  pismem
i dokumentacją fotograficzną osobiście wybrać się do agencji.
Po spotkaniu w agencji będę mógł powiedzieć co przekazało mi szefostwo agencji.

Ad.9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z prac w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący zapytał czy są jakieś pytania do tego punktu. Brak pytań.

Ad. 10. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący zapytał czy są jakieś pytania do tego punktu. Brak pytań.

Ad. 11.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

                                                             12                                                                                          



Działając w oparciu o § 12 ust. 2 Regulaminu Rady Miejskiej stanowiącego załącznik nr 5 do Statutu
Miasta  i  Gminy  Ścinawa  na  wszystkie  zapytania  i  interpelacje  na  które  nie  udzielono  odpowiedzi
zostaną udzielone na piśmie. 

Ad. 12.Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 
Przypominam o oświadczeniach majątkowych, które musimy złożyć do końca kwietnia.
Przyszło pismo od posła R. Kropiwińskego w którym informuje nas o przekazaniu pisma do ministra
infrastruktury i budownictwa Pana A. Adamczyka  interpelacją w sprawie modernizacji linii kolejowej
Nr 289 na odcinku Legnica-Rudna Gwizdanów.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
To nie dotyczy bezpośrednio naszej linii kolejowej, ale powiązanego odcinka z tą linią kolejową, która
przebiega przez Ścinawę konkretnie linii łączącej Legnicę z Rudną Gwizdanów. Może z uwagi na to, że
jesteśmy powiązani infrastrukturalne jeżeli chodzi o linie kolejową dostaliśmy tą informację. Cieszy fakt,
że  jakieś  działania  podejmowane  są  także  w  kierunku  skomunikowania  Gwizadanowa  z  Legnicą.
W piśmie są wspomniane projekty i plany związane z modernizacją tamtego odcinka.

Dostaliśmy również  zaproszenie od Starosty w którym zaprasza do wzięcia udziału w uroczystościach
związanych z rocznicą uchwalenia Konstytucji  3  maja,  odbędzie się również koncert  w CK Muza o
godzinie 17:00.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Chciałbym wspomnieć, iż u nas również odbędzie się uroczystość z tej samej okazji, która pokrywa się z
tą w Lubinie, także musimy się podzielić i prosiłbym aby reprezentacja Rady Miejskiej w Ścinawie wzięła
udział w uroczystościach, które odbędą się w Lubinie.

Polski Związek Działkowiczów „Pszczółka Maja” prosi o utwardzenie w miarę możliwości ekologicznie na
ulicy Królowej Jadwigi za Szkołą Podstawową.
Mam również do wglądu wykaz kartek świątecznych, które otrzymaliśmy.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie o godz. 12:05
zamknął  obrady  XIX  sesji  Rady  Miejskiej  w Ścinawie  w VII  kadencji  2014-2018.  Na tym protokół
zakończono.  

Protokołowała: Klaudia Stachów                                                          Obradom przewodniczył:
Przewodniczący Rady Miejskiej

w Ścinawie                

Marek Szopa             
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